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Zápisnica zo 49. zasadnutia výboru Snemu SAV, ktoré sa uskutočnilo videokonferenčne 

11. decembra 2020 (piatok) od 13:00 hod.  

 

Prítomní: Z. Bartošová, J. Gálik, K. Gmucová, F. Gömöry, Ľ. Kľučár, Ľ. Košťál, Z. Kusá, K. 

Nemoga, R. Passia 

Ospravedlnený: M. Kadúc 

 

Program: 

 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Informácia zo zasadnutia transformačnej komisie dňa 8. 12. 2020 

4. Informácia zo zasadnutia P SAV dňa 10. 12. 2020 

5. Pripomienky k Zásadám návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2021 (snem 

15. 12. 2020)  

6. Príprava volebného zasadnutia Snemu SAV 

7. Rôzne 

 

K bodu 1 

Predsedníčka Snemu SAV Z. Kusá otvorila o 13:00 hod. zasadnutie výboru, ktoré aj ďalej 

viedla. 

 

K bodu 2 

Program podujatia bol jednomyseľne schválený. Za zapisovateľa bol určený R. Passia, 

overovateľkou sa stala Z. Bartošová. 

 

K bodu 3 

Informáciu zo zasadnutia transformačnej komisie zo dňa 8. 12. 2020 podala Z. Kusá. Na 

zasadnutí sa za výbor snemu zúčastnili aj Ľ. Kľučár a K. Gmucová. Na rokovaní bolo 

k dispozícii paragrafové znenie aj dôvodové správy oboch zákonov (zákon o SAV a zákon 

o v. v. i.). Všetky materiály sa na zasadnutí komisie podrobne prediskutovali. Ľ. Kľučár 

uviedol, že pri prevode zásad na paragrafové znenie sa objavilo dosť otázok, najmä v súvise 

s § 21c zákona o SAV. Diskutovalo sa aj o možnosti zakomponovania rady riaditeľov do 

zákona, resp. do štatútu SAV. Zhoda v názoroch na túto otázku zatiaľ celkom nie je. V tejto 

veci ešte bude možné v priebehu legislatívneho procesu do zákona vstúpiť. 

 

K bodu 4 

Informáciu o zasadnutí P SAV zo dňa 10. 12. 2020 podal R. Passia, ktorý referoval 

o hlavných bodoch schôdze:  

Zasadnutie otvoril a ďalej viedol P. Šajgalík.  
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Odložilo sa predloženie projektov MVTS zo zdrojov SAV na januárové zasadnutie P SAV 

a kvôli epidemickej situácii sa odložil aj seminár Významné osobnosti SAV. Záverečnú 

správu o. z. Utópia, ktorá obsahuje analýzu a odporúčania týkajúce sa urbanistickej koncepcie 

areálu SAV na Patrónke, prerokuje operatívna porada a zverejnení ju v Správach SAV v 

januári 2021. P SAV prerokovalo aj informáciu o podnikateľskom pláne pre KC Academia 

v Tatranskej Lomnici. Vypracovanie materiálu zatiaľ stagnuje kvôli epidemickej situácii 

a materiál sa presúva na marcové zasadnutie predsedníctva. 

J. Koppel následne referoval o príprave transformácie, konkrétne o ostatnom zasadnutí 

transformačnej komisie, kde sa podrobne prediskutovali oba návrhy noviel (zákon o SAV 

a o v. v. i).  

Podľa neho treba vyjasniť dva body v zákone o SAV: 1. pozícia predsedu Učenej spoločnosti 

Slovenska vo vzťahu k akademickej obci SAV, teda či má alebo nemá byť predseda USS 

zamestnancom akadémie. Jednotliví členovia P SAV vyslovili na túto vec rozličné názory 

a o postavení predsedu USS sa bude ďalej rokovať. 2. Súpis majetku jednotlivých 

organizačných zložiek v. v. i. v zakladacej listine v. v. i. Podľa F. Simančíka nie je vhodné 

súpis majetku o. z. uvádzať priamo v zakladacej listine a mal by byť skôr súčasťou prílohy, 

protokolu. Tento názor P SAV podporilo.  

D. Gálik predstavil návrh nového, výlučne elektronického spôsobu odovzdávania Správy 

o činnosti organizácií SAV. Správy budú vložené do Registratúry SAV a odtiaľ si ich 

prevezme Archív SAV. Správy sa budú podávať vo formáte pdf a zároveň doc alebo rtf, 

verzia v pdf musí byť elektronicky podpísaná. 

P SAV zobralo na vedomie správu R. Karula o implementácii etických otázok a Etického 

kódexu SAV v rokoch 2019 až 2020. V rámci svojho vystúpenia referoval o viacerých 

konkrétnych aktivitách, napr. o príprave národného etického kódexu (iniciatíva Dr. 

Ftáčnikovej z CVTI). Ďalej uviedol, že bol vytvorený elektronický formulár na podávanie 

podnetov do etickej komisie; ako aj anglická mutácia etického kódexu. Zmenil sa štatút 

etickej komisie v tom smere, že je možné zverejňovať generalizácie a odporúčania etickej 

komisie. Informoval tiež o školeniach k predátorským a konšpiračným médiám a tréningoch 

správnej vedeckej praxe pre doktorandov, o zavádzaní princípov stratégie HRS4R – bude sa 

konať prieskum, či sú v ústavoch etické kódexy a pôsobia etické komisie. V štatúte EK SAV 

bola zakotvená pozícia mediátora medziľudských konfliktov (v súčasnosti je to mediátorka dr. 

Jarmila Javorková zo Slovenskej komory učiteľov). 

P SAV zobralo na vedomie aj návrh „celostného repertoára vedeckej excelentnosti“, ktorý 

predložil G. Bianchi a má priniesť zjemnenie kritérií excelentnosti a zavedenie nielen 

kvantitatívnych kritérií do hodnotenia vedeckých výstupov. Bude smerovať aj k identifikácii 

špecifických kvalít na úrovni jednotlivých vedeckých tímov. Tento materiál by sa podľa 

následnej diskusie členov P SAV mohol stať aj jedným z podkladov nasledujúcej 

medzinárodnej evaluácie/akreditácie SAV.  

K ekonomickým a rozpočtovým otázkam ďalej vystúpil J. Koppel. P SAV prerokovalo 

a schválilo napr. presun finančných prostriedkov do rozpočtu KC Academia (cca 45 000 eur) 

a KC Smolenice (cca 106 000 eur) ako opatrenie proti dopadu pandémie COVID-19 na tieto 

kongresové zariadenia SAV. Z veľkej časti ide o prostriedky pridelené z RO MF SR. P SAV 

schválilo tiež mimoriadne odmeny pre finalistov ESET Science awards zo SAV (9000 eur). K 
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návrhu rozpočtu na rok 2021 J. Koppel uviedol, že pripomienky treba predkladať do 4. 

januára 2021, potom predloží definitívny návrh na januárové zasadnutie P SAV. 

Následne podpredsedovia SAV za jednotlivé oddelenia sumarizovali tému krátenia limitov 

zamestnancov, ktorú predtým prezentovali na schôdzach s riaditeľmi a členmi snemu. 

Ďalším bodom programu bolo zabezpečenie elektronických zdrojov pre Ústrednú knižnicu 

SAV. Riaditeľ knižnice navrhuje rozšíriť zdroje, čo by si vyžadovalo navýšenie sumy z cca 

313000 na 370000 eur/ročne. Informáciu vzalo P SAV na vedomie s tým, že výsledný návrh 

na sumu v rozpočte sa bude ešte zvažovať. 

P. Šajgalík potom informoval o aktuálnom rokovaní so zástupcami ministerstva školstva a 

ministerstva financií. Debata sa týkala transformácie SAV, spôsobu kontroly majetku, ktorý 

prejde na v. v. i., spôsobu otvorenia akadémie verejnej kontrole, počtu vedeckých organizácií 

a pod. Zhoda je na termíne transformácie k 1. 1. 2022. Pokiaľ ide o financovanie SAV 

z fondu obnovy, tému decízna sféra neodmietla, ale detaily zatiaľ nie sú jasné.   

P SAV ďalej schválilo Zásady SAV pre uplatnenie, ochranu a využívanie práv k 

priemyselnému vlastníctvu organizácií zriadených SAV, na zasadnutí ich prezentoval F. 

Simančík. 

P SAV v tajnom hlasovaní po vypočutí kandidátov schválilo D. Michniaka (Geografický 

ústav SAV) a T. Zachar Podolinskú (Ústav etnológie a sociálnej antropológie) za riaditeľov 

týchto organizácií. 

Ľ. Lacinová informovala o programe grantov pre doktorandov. Konštatovala zvýšenú úroveň 

projektov. P SAV schválilo financovanie 30 projektov a ocenenie ďalších 18 projektov 

certifikátom kvality. Ľ. Lacinová navrhla, aby sa v budúcnosti uvažovalo o zvýšení počtu 

financovaných projektov. 

O projektoch MVTS financovaných SAV referoval D. Gálik. Do programu mobility 2021-22 

SR – Bulharsko bolo podaných 8 návrhov, 6 z prvého oddelenia a 2 z tretieho, podporilo sa 6 

projektov. Do Spoločnej výzvy SR – Turecko TÜBİTAK  sa zapojilo 15 žiadateľov z prvého 

a druhého oddelenia, finančnú podporu dostali projekty z Ústavu anorganickej chémie 

a Ústavu merania.  

Ľ. Lacinová navrhla 19 kompenzačných príspevkov na udržanie mladých vedeckých 

pracovníkov, P SAV podporu schválilo. 

M. Omastová predložila nomináciu do skupiny Press and Communication Group EASAC, 

nominant Tomáš Michálek bol schválený. 

P SAV opätovne neschválilo atestačnú komisiu Slavistického ústavu J. Stanislava SAV.   

Do Edičnej rady SAV bol na návrh dr. Morovicsa vymenovaný prof. Ondrej Mészáros. P 

SAV prijalo aj návrh G. Bianchiho doplniť komisiu SASPRO2 za 3. oddelenie o štátnu 

tajomníčku MK SR Zuzanu Kumanovú. 

Ďalej sa P SAV zaoberalo rozvojovými plánmi vydavateľstva VEDA, súhlasilo so zriadením 

nového edičného programu Science/Veda a s doplnením redakčnej rady vydavateľstva, 

uložilo tiež dokončiť rekonštrukciu webu a webshopu Vedy. Schválilo aj zámer vytvoriť 

jedno pracovné miesto v CSČ SAV, o. z. Veda, vydavateľstvo SAV na centrálne 
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prevádzkovanie redakčného systému pri vydávaní časopisov SAV, ako aj zakúpenie 

redakčného a antiplagiátorského systému.  

 

K bodu 5 

Výbor prediskutoval sumár Pripomienok k zásadám návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie 

na rok 2021, ktorý Z. Kusá pripravila z pripomienok zaslaných výboru snemu z jednotlivých 

vedeckých organizácií. 

 

K bodu 6 

Členovia výboru pripravili a prediskutovali harmonogram volebného snemu, ktorý sa 

uskutoční 19. januára 2021. Zvlášť sa venovali nástrojom tajného on-line hlasovania, pričom 

dohodli testovací režim. Určili aj predbežné zloženie komisií. Volebná komisia: Ľ. Kľučár, F. 

Gömöry, Z. Bartošová. Návrhová komisia: K. Gmucová, B. Lášticová, J. Sedlák. Mandátová: 

M. Kadúc, V. Hvozdíková, I. Riečanský. Zapisovatelia: R. Passia, K. Nemoga, Ľ. Košťál. 

Overovateľ: J. Gálik. Vstup bude umožnený max. 30 hosťom. 

 

Volebný Snem SAV 19. 1. 2021 - harmonogram prezentácií kandidátov do P SAV  

 

 

Meno OV Čas prezentácie 

G. Bianchi 3 9:30 – 9:55 

M. Cagalinec 2 9:56 – 10:21 

T. Hromádka 2 10:22 – 10:47 

R. Karul 3 10:48 – 11:13 

J. Katrlík 2 11:14 – 11:39 

J. Kopáček 2 11:40 – 12:05 

J. Koppel 2 12:06 – 12:31 

Ľ. Lacinová 2 12:32 – 12:57 

Ob ed ňa jš ia  p res táv ka   (3 2  mi nú t )  



5 
 

K. Marhold 2 13:30 – 13:55 

M. Morovics 3 13:56 – 14:20 

M. Muránsky 3 14:21 – 14:46 

P. Samuely 1 14:47 – 15:12 

P. Siman 1 15:13 – 15:38 

F. Simančík 1 15:39 – 16:04 

P. Šajgalík 2 16:05 – 16:30 

M. Venhart 1 16:31 – 16:56 

 

 

K bodu 7 

Najbližšie zasadnutie výboru Snemu SAV bude 15. 1. 2021. Na januárové zasadnutie P SAV 

pôjdu za výbor snemu J. Gálik a Z. Kusá. 

Z. Kusá poďakovala prítomným za účasť a zasadnutie výboru snemu o 16:44 hod. ukončila.  

 

V Bratislave 22. 12. 2020 

 

Zapisovateľ: Radoslav Passia 

Overovateľka: Zuzana Bartošová 

 

Zuzana Kusá 

  predsedníčka Snemu SAV 


